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Svar på spørgsmål fra Søren Egge Rasmusen (EL) stillet den 2. september 2021.  

Spørgsmål nr. 335: 

”Vil ministeren i forlængelse af den teknisk gennemgang af regeringens finansforslag 

for 2022 for udvalget den 2. september 2021 redegøre nærmere for forventningerne til 

antallet af nye ungdomsboliger for 2022 og 2021 samt udviklingen i årene før?” 

Svar: 

Jeg har forelagt spørgsmålet for Bolig- og Planstyrelsen, der har oplyst følgende: 

”Tabel 1 viser antal afgivne tilsagn til almene ungdomsboliger i perioden 2010 til 2020. 

Det fremgår af tabellen, at antal afgivne tilsagn varierer en del fra år til år.  

Der er i gennemsnit afgivet tilsagn til 1.369 almene ungdomsboliger årligt i perioden fra 

2010 til 2020, jf. tabel 1. 
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 Tabel 1  

Afgivne tilsagn til almene ungdomsboliger i perioden 2010-2020 fordelt på boligtyper, antal boliger 

 Antal boliger 

År  

2010 3.758 

2011 14 

2012 571 

2013 1.482 

2014 1.225 

2015 877 

2016 1.632 

2017 1.767 

2018 1.455 

2019 1.349  

2020 925  

Gennemsnit 2010-2020 1.369  
 

 Anm.: Status primo september 2021. Det ekstraordinært høje antal tilsagn i 2010 og det lave antal tilsagn i 2011 skyl-

des bl.a., at niveauet for den kommunale medfinansiering (det kommunale grundkapitalindskud) blev ændret. 
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Det forventede antal nye almene ungdomsboliger for 2021 og 2022 baserer sig på den 

realiserede tilsagnsgivning de sidste 10 år og på de indberettede kommunale budget-

ter. Det forventede antal tilsagn til alment ungdomsboligbyggeri for perioden 2021-

2022 fremgår af tabel 2. 

 Tabel 2  

Forventede afgivne tilsagn til alment ungdomsboligbyggeri i perioden 2021-2022, antal boliger 

 Ungdomsboliger 

Antal tilsagn  

2021 1.350 

2022 1.250 
 

  

 

Baggrunden for faldet i antal tilsagn fra 2021 til 2022 er, at der, som det fremgår af ta-

bel 1, er blevet givet færre tilsagn til almene ungdomsboliger de senere år. Denne ud-

vikling skønnes at fortsætte i de kommende år. 

Siden 2010 har kommunalbestyrelserne kunnet give tilsagn om ungdomsboligbidrag 

til særlige almene boliger, der mærkes som universitetsnære ungdomsboliger. Da der 

ikke er givet tilsagn til sådanne ungdomsboliger, og det ikke anses for særligt sandsyn-

ligt, at der vil blive givet tilsagn til disse boliger i de kommende år, er der ikke medta-

get evt. tilsagn til disse boliger i oversigterne.” 

 

Med venlig hilsen 

Kaare Dybvad Bek 
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